



الكنز السمائي

الكنز كلمة ما أحلاها وما أجملها، يتغنى بها الكثيرون وترادو أفكار الكثيرين. وهي حلم يحلم به الكثيرون. هي كلمة براقعة في رنينها وجاذبيتها. يميل الكثير من الناس إلى إكتناز الأموال إما في مكان آمن أو بالطبع في البنوك حيث يظنون أن فيها الأمان.

والسيد المسيح يوضح لنا أن الكنوز الأرضية مهما حاولنا أن نحافظ عليها فهي معرضة للضياع أو التلف

إن المشكلة التي تواجه من يكتز كنوزاً على الأرض أنه لا يمكن أن يشبع، فالذي يجمع ألفاً يريد عشرة ومتى جمع العشرة تطلع للمائة ومتى حصل على المائة عاد وتطلع إلى المليون وهكذا حتى آخر أيام حياته. يقول سفر الجامعة: "كل الأنهار تجري إلى البحر والبحر ليس يملأ..... العين لا تشبع من النظر والأذن لا تمتلئ من السمع." (جامعة ١: ٧-٨)

وفي مثل الغني الغبي يقول السيد "فقال له الله يا غبي هذه الليلة تطلب نفسك." (لوقا ١٢: ٢٠) "يا غبي" كم هو صعب أن تقال هذه الكلمة لأي إنسان وخاصة لو قيلت من الله ذاته.

لكن لماذا هو غبي؟ أولاً لأنه لم يشكر الله على عطايه. وثانياً لأنه ظن أنه سيحيا سنين كثيرة، فالإنسان يا أحبائي يقول عنه داود النبي في المزمور: "الإنسان مثل العشب أيامه. كزهر الحقل كذلك يزهر. لأن ريحاً تعبر عليه فلا يكون ولا يعرفه موضعه بعد." (مزمور ١٠٣: ١٥-١٦).

هل السيد المسيح لا يريدنا أن نكتز كنوزاً؟ الحقيقة أنه يريد أن نكتز كنوزاً ولكنه يقول: "لا تكتزوا لكم كنوزاً على الأرض بل إكتزوا لكم كنوزاً في السماء" (متى ٦: ١٩ - ٢٠). وكيف يكون ذلك؟ بالتصدق على الفقراء والمعوزين، قال السيد المسيح للشباب الغني: "قال له يسوع إن أردت أن تكون كاملاً فإذهب وبع أملاكك وإعط الفقراء فيكون لك كنز في السماء وتعال إتبعني." (متى ١٩: ٢١)

في مثل السامري الصالح يعلمنا السيد المسيح أن نكون رحماء حتى على الأعداء، وهذا لا يكون إلا إن كنا نحب الجميع. فالمحبة يا أحبائي هي تاج الوصايا "تحب الرب إلهك من كل قلبك وقريبك نفسك" (لوقا ١٠: ٢٧).

The heavenly treasure

- ❖ Treasure is an attractive word. It is the dream of many people to possess a treasure and many look forward to it. It is a bright word in its sound and attraction. Many people tend to amass money and keep it, either in a safe place or, of course, in the bank.
- ❖ The Lord Jesus shows to us that the earthly treasures are exposed to loss or damage no matter how much we try to safeguard them.
- ❖ The problem which faces treasure collector on earth is that he is never satisfied. Whoever collects one thousand wants the ten thousand and once he possesses the ten thousand he looks forward to the hundred and so he is never satisfied until his last day on earth. "All the rivers run into the sea, yet the sea is not full ...the eye is not satisfied with seeing, nor the ear filled with hearing." (Ecclesiasts 1: 7-8)
- ❖ In the parable of the foolish rich the Lord says: "But God said to him, fool, this night your soul will be required of you: then whose will those things be, which you have provided?" (Luke 12:20). How hard is it to hear these words "you fool", especially being said by God Himself?
- ❖ But why is he foolish? First, because he did not thank God for his gifts. And second, because he thought that he would live for many years to come, while David says in his psalms: "As for man, his days are like grass; As a flower of the field, so he flourishes. For the wind passes over it, and it is gone; And its place remember it no more." (Psalms 103 : 15 -16).
- ❖ Doesn't the Lord Christ want us to have treasure? In fact, He wants us to have treasure but as He said: "Do not Lay up for yourselves treasures on earth, ...but lay up for yourselves treasures in the heaven" (Matthew 6: 19 -20). How could we do this? By giving to the poor and the needy. The Lord Jesus said to the rich young man: "If you want to be perfect, go, sell what you have, and give to the poor, and you will have treasure in heaven: and come, follow me." (Matthew 19: 21)
- ❖ In the parable of the good Samaritan, the Lord Jesus teaches us to be merciful even towards our enemies which will not be ed unless we love everybody. Love, my beloved, is the crown of the commandments: "you shall love the Lord your God with all your heart,... and your neighbor as yourself." (Luke 10 : 27)

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonv@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service Schedule	جدول مواعيد الخدمة
+ The Holy Liturgy	Mon 8 – 10 PM + القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Tue 10½ - 1 PM + القداس الإلهي
+ Meeting of Saint John the beloved	Tue 1 PM + إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب
+ Confessions	Tue 4½ - 7 PM + إعتراقات
+ The Holy Liturgy	Wed 4½ - 7 PM + القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Thu 10½ - 1 PM + القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu 7½ PM + إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri 8 – 10 AM + القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Fri 4½ - 7 PM + القداس الإلهي
+ Confessions	Fri 7½ - 10 PM + إعتراقات
+ Youth Meeting	Fri 8 - 9½ PM + إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri 8½ - 9½ PM + إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG – Grade 3)	Sat 1 – 2 PM + درس ألحان و قبطي (grade 3 - KG)
+ Coptic hymns class (Grade 4 - 6)	Sat 2 – 3 PM + درس ألحان و قبطي (grade 4 - 6)
+ Sons of Light Club (age 10 – 16)	Sat 2 – 7 PM + نادي أبناء النور (سن 10 – 16 سنة)
+ Angels club	Sat 3 – 7 PM + نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat 7 PM + عشية ، العظة، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun 8½- 11 AM + القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun 11½ – 12½ AM + مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun 12½ - 1½ PM + إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun 1 - 2 PM + إجتماع الخدمة

أخبار الكنيسة

١. يوافق غداً الإثنين عيد دخول السيد المسيح إلى الهيكل وعمره أربعون يوماً لذلك يقام القداس من ٨ – ١٠ صباحاً.
٢. تستمر قداسات الصوم باقي أيام الأسبوع في ميعادها كالاتي:
الثلاثاء: من ٣٠،١٠ صباحاً – ١ مساءً
الأربعاء: من ٣٠،٤ – ٧ مساءً
الخميس: من ٣٠،١٠ صباحاً – ١ مساءً
الجمعة: القداس الأول من ٨ – ١٠ صباحاً
القداس الثاني من ٣٠،٤ – ٧ مساءً.
٣. تعرض شاشة العرض بالكنيسة القداس الآن باللغة الفرنسية إلى جانب اللغات الأخرى.
٤. يقام إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب يوم الثلاثاء القادم الساعة ١ مساءً.
٥. موضوع عشية السبت القادم من سفر التكوين (الآباء البطارقة).

مشاركة

- تشارك الكنيسة أبناءها مشاعرهم وترجو للمنتقلين نباحاً في أحضان القديسين
١. المرحوم عادل حبشي وهو شقيق صوفي ونبيل وكحيل وعم كل من ميراي ونيرمين وسالي وسارة وخال هاني ويراندا تكلا
 ٢. المرحوم ارميا متياس وهو والد تاسوني أوديت حرم أبونا أنثاسيوس إسكندر وآمال حرم الدكتور إميل جرجس وإلهام وجد كل من مايكل وريتشارد جرجس
 ٣. المرحوم عماد عزمي عزيز شقيق تاسوني عابدة زوجة أبونا سارافيم يوسف

CHURCH NEWS

1. Tomorrow will be the feast of the entrance of the Lord Jesus in the temple at the age of forty days, therefore the Holy Liturgy will be from 8 :00 – 10 :00 a.m..
2. The Holy Liturgies of the Great Lent will continue, for the coming week, as follows:
Tuesday: from 10:30 a.m. – 1:00 p.m.
Wednesday: from 4:30 – 7:00 p.m.
Thursday: from 10:30 a.m. – 1:00 p.m.
Friday: the first Holy Liturgy from 8:00 – 10:00 a.m.
the second Holy Liturgy from 4:30 p.m. – 7:00 p.m.
3. The projector of the church is now displaying the Holy Liturgy in French in addition to Coptic, Arabic and English languages.
4. the meeting of Saint John the beloved will be held next Tuesday at 1:00 p.m.
5. Next Saturday vesper's sermon will be from the book of Genesis about "our fathers the patriarchs".

Condolences

The church shares the feelings of the families of the departed and asks for their souls to be reposed in the bosom of the saints:

1. The departed Adel Habashy, he is the brother of Sophie, Nabil and Kahil and uncle of Mireille, Nermine, Sally and Sara Habashy and Hani and Randa Takle.
2. The departed Armeya Metyas, he is the father of Tasoni Odette wife of father Athanasios Iskandar, Amal wife of Dr. Emil Gerges and Elham, and grandfather of Michael and Richard Gerges
3. The departed Emad Azmy Aziz, he is the brother of tasoni Aida wife of father Sarophim Youssef